
Komisia  pre kultúru, cestovný ruch a rozvoj mesta – komisia 
Mestského zastupiteľstva v Levoči 

 

Zápisnica zo zasadnutia, ktoré sa konalo dňa 14.02.2023 
 

 
 Predmet stretnutia: Pracovné stretnutie k spracovaniu strategických dokumentov v rámci 
projektu Efektívna verejná správa ako nástroj inštitucionálnych kapacít regionálneho rozvoja 
v okrese Levoča – Komisia kultúry, cestovného ruchu a rozvoja mesta pri MZ v Levoči 
 
Miesto konania:  Mestský úrad v Levoči, Námestie Majstra Pavla 4, miestnosť č. 8 
Dátum konania: 14.02.2023 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
 
Hlavné témy stretnutia – program zasadnutia Komisie kultúry, cestovného ruchu a rozvoja 
mesta: 
 

1. Otvorenie – úvod. 
2. Stratégia cestovného ruchu v okrese Levoča. 
3. Program hospodárskeho a sociálneho rozvoj Levoča - Spišský Hrhov 2021-2027.  
4. Rôzne. 
5. Diskusia. 
6. Záver. 

 
K bodu 1 :  
 
Mgr. Eva Chalupecká privítala prítomných členov komisie a odovzdala slovo koordinátorke 
tvorby Stratégie cestovného ruchu v okrese Levoča. 
 
K bodu 2:  
 
Mgr. Ingrid Kamenická predstavila prítomným proces tvorby strategického dokumentu 
Stratégia cestovného ruchu v okrese Levoča 2021 – 2027, výhľadovo do roku 2030. Vysvetlila 
hlavný podnet vzniku stratégie, zapojenie miest a obcí do stratégie, predstavila zloženie 
spracovateľského tímu. Následne popísala metodiku spracovania stratégie, jednotlivé časti 
stratégie: analytickú časť, výsledky dotazníkového prieskumu a strategickú časť s podrobným 
vysvetlením, čo obsahujú jednotlivé časti strategického dokumentu. V závere svojho príspevku 
informovala prítomných o súčasnom stave spracovania a procesoch, v ktorých sa  bude 
pokračovať pred schvaľovaním dokumentu v mestských a obecných zastupiteľstvách miest 
a obcí zapojených do stratégie. To znamená, že materiál prechádza momentálne 
pripomienkovým konaním v komisiách pri MZ v Levoči, následne bude zaslaný poslancom MZ 
v Levoči na pripomienkovanie, iniciované bude stretnutie s poslancami MZ v Levoči 
a posledné pripomienkovanie bude zo strany obcí zapojených do stratégie na zvolanom 
pracovnom stretnutí so starostami obcí. 



Následne bude dokument v zmysle § 7 ods. 1 zákona č. 24/2006 Z. z. o posudzovaní vplyvov 
na životné prostredie a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 
zaslaný na Okresný úrad v Levoči – Odbor starostlivosti o životné prostredie. 
 
K bodu 3 
 
PhDr. Denisa Dzurillová predstavila prítomným strategický dokument Program hospodárskeho 
a sociálneho rozvoja (PHSR) Levoča – Spišský Hrhov 2021 – 2027 a proces tvorby dokumentu. 
 
K bodu 4,5  
 
 
PhDr. Mária Novotná: 

- Vyjadrila názor, že pandémia Covid 19 výrazne ovplyvnila fungovanie všetkých 
kultúrnych inštitúcií, zaujímala sa, či aj stratégie reflektuje na tento problém; 

- Ďalej sa zaujímala, či by nebolo možné spracovať analýzu, koľko získaných EUR 
prinesie každé vložené euro do cestovného ruchu. Uviedla príklad mesta Čadca, kde 
Ekonomická univerzita vykonala podobnú analýzu a regiónu to veľmi pomohlo;  

- Žiadala o vysvetlenie, z akého dôvodu sa v analytickej časti na str. 11 spomína, že 
pri návšteve múzeí je potenciál priemerný; 

- Čo bude ďalej s týmto dokumentom, vízia je fajn, ale samosprávy aj inštitúcie majú 
finančné problémy; 

- Štatistiky návštevnosti kultúrnych inštitúcií by mali viesť aj obce. 
 

 
Mgr. Ingrid Kamenická 

- Pandémia Covid 19 je podrobne zapracovaná aj do analytickej aj strategickej časti 
a jej dopady sú rozanalyzované; 

- Analýza, ktorej spracovanie iniciovala PhDr. Novotná by bola veľkým prínosom, 
ale nie je spracovaná ani na národnej úrovni a nebola predmetom spracovania ani 
v tejto stratégii a keďže analytická časť dokumentu bola pripomienkovaná v júni na 
komisii (bez účasti p. Novotnej), teraz už nie je priestor na tak obsiahlu analýzu; 

- Na str. 11 je v dokumente potenciál aktivít okresu Levoča ako je zaznamenaný 
v Územnom pláne PSK, nie je to výsledok našej analýzy. 

 
Mgr. Jana Dolanská  

-  Čísla z Covid 19 môžu ovplyvniť štatistiky. Informácia o zlej situácii počas Covidu  
v Národnej knižnici v Prahe. 

 

PhDr. Denisa Dzurillová  

- Covid 19 narobil veľké škody, preto pri vyhodnocovaní analýz na covidové roky 
nebolo nahliadané ako na relevantné;. 

- Analytická časť ukázala, že Spišský hrad mal za rok 2019, teda pred pandémiou cez 
200 000 návštevníkov, Bazilika sv. Jakuba 60 000, radnica 20 000. Tu sa nám 
niekde títo ľudia strácajú. Potrebujeme sem dostať turistov aby si tu pozreli všetko 
čo tu je.  

Mgr. Eva Malíšková, PhD.  



- Ako sa môžu zapojiť do pripomienkovania dokumentu bežní ľudia; 
- Ak by sa v dokumente dalo odstrániť farebné podfarbenie strán 

Mgr. Ingrid Kamenická 

- Vysvetlila proces pripomienkovania zo strany laickej verejnosti; 
- Sľúbila odstránenie farebného podfarbenia strán  

Tieto diskusné príspevky boli adresované koordinátorovi tvorby stratégie CR. Diskusia ďalej 
prebiehala na báze rozhovorov diskutujúcich o problematike CR v meste Levoča, kde sa 
hovorilo napríklad o tom, že turisti nevedia, kto má v správe jednotlivé inštitúcie, ktoré 
navštevujú, diskutovalo sa o potrebe prilákania zahraničných turistov pomocou rôznych 
veľtrhov, vyzdvihol sa potenciál v kongresovom turizme, potreba tvorby produktových 
balíkov. Diskutujúci sa zaujímali o dokument, akú vypovedaciu hodnotu bude mať v čase, keď 
sa samosprávy boria s finančnými problémami. Vyjadrili sa, že až čas ukáže, ako sa naplnia 
ciele a vízia dokumentu Stratégia CR v okrese Levoča. 

Čo sa týka dokumentu PHSR, členov komisie zaujímalo, prečo sa PHSR tvorila za mesto 
Levoča a Spišský Hrhov, čo im bolo koordinátorkou tvorby PHSR vysvetlené, že je to v rámci 
projektu a podmienkou bolo Partnerstvo samospráv. 

K bodu 6 

Komisia neuviedla žiadne konkrétne návrhy a podnety, ktoré by mali byť zapracované do 
strategických dokumentov. Všetky podnety, ktoré vyplynuli z diskusie členov komisie sú 
v rámci strategických cieľov, opatrení a aktivít zapracované. 

 
Predseda komisia Mgr. Eva Chalupecká poďakovala prítomným za účasť a aj za pripomienky. 
 
 
 
 
 
 
Zapísala: Mgr. Ingrid Kamenická                                                

 

Schválila: Mgr. Eva Chalupecká, predseda komisie 

 
 
 
 


